
UCHWAŁA NR XLIX/708/22 
RADY MIASTA KOŁOBRZEG 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego zmiany obwodów szkolnych oraz 
zmniejszenia liczby uczniów w oddziałach 

Na podstawie art. 242 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (Dz. U. z 2021 r. poz. 735 z późn. zm.) oraz art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 r. poz. 559) uchwala się, co 
następuje: 

§ 1. Nie uwzględnia się wniosku nauczycieli Szkoły Podstawowej Nr 4 im. Bohaterów 
I Armii Wojska Polskiego, dotyczącego zmiany obwodów szkolnych w Kołobrzegu oraz 
zmniejszenia liczby uczniów w oddziałach. 

§ 2. Uzasadnienie rozpatrzenia wniosku oraz pouczenie wynikające z treści 
art. 246 § 1 Kodeksu postępowania administracyjnego zawiera załącznik do uchwały. 

§ 3. Upoważnia się Przewodniczącego Rady Miasta Kołobrzeg do zawiadomienia  
wnioskodawcy o sposobie załatwienia wniosku. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 

   

Przewodniczący Rady 
 
 

Bogdan Błaszczyk 
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Załącznik do uchwały Nr XLIX/708/22 
Rady Miasta Kołobrzeg 
z dnia 30 marca 2022 r. 

Uzasadnienie rozpatrzenia wniosku 

Stosownie do brzmienia art. 18b ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym  rada gminy 
rozpatruje wnioski oraz petycje składane przez obywateli. W tym celu powołuje komisję 
skarg, wniosków i petycji. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Kołobrzeg zajmowała się 
rozpatrzeniem wniosku na posiedzeniu w dniu 23 marca 2022 r . Po dokonaniu analizy 
wniosku komisja ustaliła, co następuje: 

W dniu 11 marca 2022 r. wpłynął do Biura Rady Miasta wniosek nauczycieli Szkoły 
Podstawowej Nr 4 im. Bohaterów I Armii Wojska Polskiego, dotyczący zmiany obwodów 
szkolnych w Kołobrzegu. Wnioskodawcy zwrócili uwagę, że na przestrzeni kilku 
systematycznie zmniejsza się liczba oddziałów rozpoczynających naukę w tej placówce 
oświatowej. Od roku szkolnego 2019/2020 są to dwie klasy pierwsze i na nowy rok 
szkolny 2022/2023 również zaplanowano tylko dwa oddziały klas pierwszych. 
Wnioskodawcy wskazali na niesprawiedliwy i niewłaściwy przydział ulic do obwodu 
szkolnego jako przyczynę zmniejszenia oddziałów w tej szkole. Za przykład podali 
ul. Henryka Jordana przydzieloną do obwodu, na której nie ma domów mieszkalnych oraz 
ul. Złotą, na której mieszka dużo ludzi starszych, a niewiele dzieci w wieku szkolnym. 
Ponadto wnioskodawcy wskazali na potrzebę reformy systemu szkolnego w Kołobrzegu 
poprzez tworzenie klas maksymalnie do 15 osób ze względu na występujący niż 
demograficzny oraz problemy dzieci związane z pandemią (zmniejszona koncentracja 
uwagi, problemy w nauce i zachowaniu). Według wnioskodawców mało liczne klasy 
korzystnie wpłyną na wyniki nauczania oraz kontakty rówieśnicze. Powyższe działania 
zagwarantowały nauczycielom ciągłość zatrudnienia i stabilizację zawodową. 

Pani Prezydent, ustosunkowując się do ww. wniosku pismem z dnia 22 marca 2022 r. 
iż nie przewiduje w najbliższym czasie  zgłaszania żadnych propozycji zmian 
w określeniu granic obwodów szkolnych, z wyjątkiem sytuacji związanych 
z wprowadzeniem do obwodów szkolnych nowych ulic, które powstają w naszym mieście. 
Problem spadku liczby dzieci w naszych szkołach dotyczy nie tylko Szkoły Podstawowej 
Nr 4, ale również pozostałych naszych szkół. Spowodowane to jest przede wszystkim 
ostatnią reformą systemu edukacji, która zlikwidowała gimnazja, w wyniku czego nasze 
szkoły nauczają na 8, a nie na 9 poziomach nauczania, jak to miało miejsce przed 
reformą. Kolejną przyczyną jest stopniowy niż demograficzny, który powoduje, że liczba 
uczniów w naszych szkołach utrzymuje się co najwyżej na tym samym poziomie lub 
najczęściej spada.  Dodatkowo problem ten potęguje fakt, iż w br. szkolnym naukę 
w klasach ósmych kończy podwójny rocznik uczniów z rocznika 2007 i 2008, którzy 
rozpoczynali naukę w wieku sześciu i siedmiu lat, natomiast do szkół trafi tylko jeden 
rocznik 2015. Ponadto Prezydent wyjaśniła, że granice obwodów szkół, zatwierdzone na 
podstawie Uchwały Nr IX/108/19 Rady Miasta Kołobrzeg z dnia 30 maja 2019 r. 
w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Miasto Kołobrzeg oraz określenia granic ich obwodów od 1 września 2019 r., 
zostały określone w ten sposób, aby do danej szkoły, biorąc pod uwagę wielkości szkół, 
została przypisana mniej więcej porównywalna liczba uczniów, za zachowaniem 
oczywiście wymogu określonego w art. 39 ust. 1 i 2 ustawy Prawo oświatowe, który 
wyznacza maksymalną odległość dziecka do szkoły. Informuję, że w br. liczba uczniów 
w szkołach sąsiadujących ze Szkołą Podstawową Nr 4, do której obecnie uczęszcza 
463 uczniów, wynosi: w SP 3 – 511 uczniów, w SP 7 – 554 uczniów i SP 8 – 
445 uczniów. Biorąc pod uwagę powyższą sytuację zmiana  obwodów szkół 
podstawowych, w tym  Szkoły Podstawowej Nr 4 jest nieuzasadniona. 
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Komisja ustaliła, że na chwilę obecną wniosek nauczycieli Szkoły Podstawowej 
Nr 4 jest bezzasadny. Przeniesienie ulicy do obwodu Szkoły Podstawowej 
Nr 4 spowoduje zmniejszenie liczby uczniów w sąsiadujących szkołach, gdzie liczba ta 
kształtuje się na porównywalnym poziomie. Ponadto należy zwrócić uwagę na to, że 
nie wiadomo jeszcze na jakim poziomie ukształtuje się liczba dzieci z Ukrainy, 
uczęszczających do kołobrzeskich szkół. Obecna sytuacja jest na tyle niestabilna, że 
podjęcie decyzji w zakresie zmiany obwodów szkół na tą chwilę jest nieuzasadnione. 
Z tego powodu komisja nie uwzględniła wniosku nauczycieli Szkoły Podstawowej nr 4 im. 
Bohaterów I Armii Wojska Polskiego w zakresie zmiany obwodów szkół. Komisja 
nie uwzględniła także wniosku, dotyczącego tworzenia klas z liczbą do 15 osób ze 
względu na to, że zmniejszenie liczby dzieci w oddziale spowodowałoby znaczne 
zwiększenie kosztów. 
Zgodnie z art. 246 §1 Kodeksu postępowania administracyjnego Wnioskodawcy 

niezadowolonemu ze sposobu załatwienia wniosku służy prawo wniesienia skargi w trybie 
określonym w rozdziale 2 działu VIII Kodeksu postępowania administracyjnego. 

 
   

Przewodniczący Rady 
 
 

Bogdan Błaszczyk 
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